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BRMG.0012.99.2017/KS 
 

PROTOKÓŁ Nr 34-8/2017 
 

Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 27 września 2017 roku, a rozpoczęło o godz.16:15 w sali Seana 
Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan 6 (sześciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 5 
(pięć) osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Nieobecny radny Jaromir Falandysz. 
 

Posiedzeniu przewodniczył radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący 
Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 34 posiedzenia Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
 

 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska Rady Miasta 
Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1250 – w zakresie 
działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – 
druk nr 1251 – w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

3. Drużynowe Mistrzostwa Europy w Motocrossie organizowane w Gdańsku 
– podsumowanie wydarzenia. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

4. Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej – podsumowanie roku szkolnego 
2016/2017 oraz plany na przyszłość. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Mistrzostwa Europy w Piłce Siatkowej Mężczyzn – podsumowanie organizacji 
w Gdańsku.  
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Sprawozdanie z realizacji projektów sezonu letniego realizowanych 
przez Gdański Ośrodek Sportu. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

7. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący poinformował, że do druku nr 1250 wpłynęła Autopoprawka, a 
następnie, wobec braku uwag do przedstawionego porządku posiedzenia poddał 
jego przyjęcie pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
3 za - jednogłośnie 
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PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1250 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 września 2017 r. BRMG.0006.294.2017). 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały wraz z Autopoprawką w zakresie działania Komisji. 
 

Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1250 
+ Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownik Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 3 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1250 + Autopoprawka – w 
zakresie działania Komisji. (Opinia nr 34-8/70-40/2017). 
 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1251 – w 
zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 września 2017 r. BRMG.0006.295.2017). 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 
 

Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1251 – 
w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownik Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1251 – w zakresie działania 
Komisji. (Opinia nr 34-8/71-41/2017). 
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PUNKT  - 3 
 

Drużynowe Mistrzostwa Europy w Motocrossie organizowane w Gdańsku – 
podsumowanie wydarzenia. 
 
Pan Paweł Kurajk – v-ce Prezes Gdańskiego Auto Moto Klubu 
Jest to próba przywrócenia najwyższej rangi zawodów motocrossowych w 
naszym regionie. W latach 90-tych organizowaliśmy, co prawda na terenie 
Gdyni, jako Gdański Auto Moto Klub Mistrzostwa Świata w motocrossie. Były 
to olbrzymie wydarzenia, które gromadziły rzesze kibiców i promowały nasz 
region nie tylko w Europie, ale i na świecie. Motocross Of European Nations 
jakiej to jest rangi impreza? Można powiedzieć, że są to Mistrzostwa 
Europejskich Narodów, ale to niewiele mówi. Możemy powiedzieć raczej, że 
to są zespołowe, drużynowe Mistrzostwa Świata tylko dla juniorów. Dla 
seniorów najbliższy weekend w Anglii odbywa się taka impreza. To była 
impreza najwyższej rangi jaka jest możliwa do przeprowadzenia dla juniorów. 
W zawodach wzięło udział 18 krajów, drużyny z 18 krajów startowały, w tym 
potęgi w motocrossie Holandia, Włoch, Niemcy, Dania czy Francja. W tych 
zawodach biorą udział najlepsi zawodnicy. Mieliśmy udział m. in. Kiary 
Fontanesi, czołowych zawodniczek świata i właśnie Kiara Fontanesi obroniła 
piąty raz tytuł Mistrza Świata wśród rywalizacji kobiet. Również na wysokim 
poziomie mieliśmy rywalizację wśród chłopaków, wielokrotni mistrzowie 
świata brali udział w tych zawodach. Jeżeli chodzi o kolejność, to tak jak 
wspomniałem, największe potęgi startowały i przewidywalny był w zasadzie 
wynik. Wśród kobiet wygrała Holandia. Kolejna była reprezentacja Włoch, 
potem Niemcy. W rywalizacji mężczyzn kolejność to Francja, Włochy, Dania. 
Wśród naszych reprezentantów warto zaznaczyć, że reprezentant z Gdyni 
Szymon Staszkiewicz zajął 5 miejsce w swojej klasie. Motocross dzięki 
promocji różnych wysokiej klasy rozgrywek, które się odbywają staje się 
coraz popularniejszy i poziom zawodniczy również z tym idzie w górę, więc 
jest to bardzo celowe działanie i widzimy tego efekty, zwłaszcza wśród 
najmłodszych zawodników. Warto też podkreślić, że mamy w Gdańsku 
zawodnika, który się nazywa Maksymilian Chwalik i jest to 4 zawodnik świata 
z tego roku. To jest też na pewno efekt tego, że w Gdańsku i w Trójmieście 
od wielu lat prowadzimy zawody najwyższych możliwych rozgrywek. To nie 
była przypadkowej rangi impreza i Motocross Of European Nations zaszczycił 
swoją obecnością Prezydent Międzynarodowej Federacji Motocyklowej. Był 
również Przewodniczący Komisji Sportów Motocyklowych i Motocrossu oraz 
jego zastępca i główna dyrektor firmy Youthstream czyli promotora tego 
eventu na cały świat, który organizuje już Mistrzostwa Świata. Byli bardzo 
zadowoleni z tego co zrobiliśmy na torze mimo bardzo trudnych warunków. 
Niestety środki, które mieliśmy przeznaczone na przeprowadzenie zawodów, 
przygotowaliśmy cały obiekt w piątek, kiedy z wymienionymi osobami 
mieliśmy odbiór toru w godzinach popołudniowych to uzyskaliśmy najwyższe 
noty, perfekt. Miałem uwagi, że np. gdzieś nie przyczepiłem tabliczki 
odnośnie zakazu palenia, że gdzieś może nie do końca był oznakowany dojazd 
na tor, bądź droga na tor jest nierówna, ale to nie dotyczyło bezpośrednio 
jakości przygotowania obiektu. Niestety prognozy pogody się sprawdziły i w 
sobotę rano o godz. 5, kiedy pojawiłem się na torze to tor już troszeczkę się 
nie nadawał do jazdy. Mieliśmy ok 40 cm błota wszędzie i niestety nie tylko 
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na torze, ale też na tej infrastrukturze dla kibiców, która jest równie zawsze 
istotna przy przygotowywaniu wszelkiego rodzaju eventów. Udało się 
przygotować tor. W niedzielę mieliśmy wysokiej jakości ściganie. W ocenie 
kierownictwa zawodów na podsumowaniu usłyszeliśmy, że skoro nawet 
Holendrzy i Francuzi nie narzekają na jakość toru to znaczy, że jest on bardzo 
dobrze przygotowany. Prowadzenie tego typu zawodów najwyższej możliwej 
rangi jest inspiracją dla młodych zawodników. Jest olbrzymią motywacją 
również dla dodatkowych treningów i dla wzrostu popularności. Wysokiej 
klasy zawody powodują, że nazwa Gdańsk pojawia się również w mediach 
światowych. Była krótka transmisja, retransmisja z tych zawodów na 
Eurosport, na największych portalach prasowych branżowych również była 
informacja nt. zawodów. Jesteśmy dumni z tego co udało się już osiągnąć. Na 
pewno w przyszłym roku planujemy dalszy krok. To nie jest tak, że raz nam 
się udało. Parę lat temu robiliśmy Mistrzostwa Świata w dyscyplinie sidecar 
motocross, mniej popularnej, mniej prestiżowej można powiedzieć. W tej 
chwili zapukaliśmy do najbardziej prestiżowych drzwi motocrossu z 
promotorem Youthstream we współpracy. Na pewno planujemy w kolejnych 
latach pójść dalej. Bez wsparcia Urzędu Miasta na pewno byśmy nie osiągnęli 
tego miejsca, w którym aktualnie jesteśmy i nie pójdziemy też dalej, więc 
bardzo liczymy na państwa pomoc również w kolejnych latach. To co na 
pewno ułatwiło nam prace na obiekcie to poprawa drogi. W przeszłości 
mieliśmy taką drogę wykonaną na ul. Borkowskiej, jednak w skutek 
przebudowy obwodnicy zostaliśmy odcięci od tej drogi, więc na pewno 
przydałoby się takie wsparcie. Może warto by było tą naszą drogę dojazdową 
nazwać, nadać nazwę tej ulicy, z tego względu, że już w GPS-ach możemy 
wpisać koordynaty, jednak wprowadzenie jakiegoś adresu czy nazwy tej ulicy 
stanowczo by ułatwiło zarówno kibicom jak i zawodnikom dotarcie na zawody. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To właściciel terenu występuje z wnioskiem.  
 
Pan Paweł Kurajk – v-ce Prezes Gdańskiego Auto Moto Klubu 
Dziękuję. Na pewno skorzystamy z tej wskazówki. Na dzisiaj mogę zaprosić 
państwa na zawody, które będziemy organizować jako Gdański Auto Moto Klub 
w Ergo Arenie 18 listopada. Są to również zawody rangi Mistrzostw Europy. To 
jest super cross czyli motocross na hali, gdzie to wszystko jest bardziej 
zwarte, również dynamicznie podane, więc jeżeli państwo dysponujecie 
czasem to zachęcamy do odwiedzenia. Staramy się z każdej trony promować 
ten sport rangą zwodów na najwyższym poziomie tak, żeby to było atrakcyjne 
i widowiskowe. Serdecznie dziękujemy za wsparcie.     
 
Radny Mirosław Zdanowicz - Przewodniczący Komisji       
Dziękuję. Rozumiem, że to było podziękowanie dla Urzędu za pomoc, która 
została udzielona? 
 
Pan Paweł Kurajk – v-ce Prezes Gdańskiego Auto Moto Klubu 
Tak, zarówno za pomoc finansową jak również promocyjną. Na pewno, kiedy 
mamy już wsparcie miasta jest nam łatwiej rozmawiać z wszystkimi 
partnerami odnośnie uzyskania homologacji obiektu na dane zawody czy też 
odnośnie przyznania takich zawodów.   
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Kto był sponsorem imprezy takim głównym, wiodącym?  
 
Pan Paweł Kurajk – v-ce Prezes Gdańskiego Auto Moto Klubu 
Mieliśmy miasto, Totalizator Sportowy Lotto, z dużo Subaru nam pomogło, 
firma Richert i InwestGDA. Przy tym evencie mieliśmy mocno ograniczone 
również możliwości korzystania ze współpracy z dużą ilością partnerów z tego 
względu, że wymogi promotora firmy Youthstream, która jest jakby 
właścicielem marki Motocross of European Nations zdecydowanie ograniczają 
nam powierzchnię zarówno reklamową jak i zakres parterów, z którymi 
możemy współpracować, więc przy takich imprezach niestety bez znaczącego 
wsparcia miasta nie jesteśmy w stanie tego po pierwsze podjąć, a po drugie 
przeprowadzić w zadowalający sposób.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz - Przewodniczący Komisji       
Najważniejszy zysk z imprez, które były w latach 90-tych zawsze była 15 
minutowa migawka o mieście. Kiedyś myśmy to robili na Kolibkach, więc przy 
okazji korzystała Gdynia, Sopot i Gdańsk. Jeszcze jedna rzecz, że 
obowiązkowo musi być i trzeba doprowadzić do transmisji na żywo. Jeżeli 
Eurosport puszczałby to na żywo to wtedy korzyści są olbrzymie, bo każda 
minuta, która idzie przez Eurosport ma odpowiednią wagę.  
 
Pan Paweł Kurajk – v-ce Prezes Gdańskiego Auto Moto Klubu 
Na pewno promotor firma Youthstream pomaga nam w tym względzie, że 
mają swoje jednostki na całym świecie i informacja zarówno o mieście 
Gdańsku przed zawodami zawsze mają takie filmowe zapowiedzi, które 
publikują i również na cały świat została zapuszczona informacja o tym, że 
tor motocrossowy w Gdańsku jest na wysokim poziomie przygotowany, była 
również aplikowana wszędzie. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz - Przewodniczący Komisji       
Życzę wam, żebyście w przyszłym roku również dostali taką możliwość. 
Dziękuję.   
 
Pan Paweł Kurajk – v-ce Prezes Gdańskiego Auto Moto Klubu 
Będziemy walczyli. Dziękuję.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz - Przewodniczący Komisji       
Chciałem, żebyście państwo usłyszeli co dzięki takiej imprezie organizator dał 
dla miasta.  
 

PUNKT  - 4 
 

Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej – podsumowanie roku szkolnego 2016/2017 
oraz plany na przyszłość. 
 
Pani Marlena Zajdzińska – Pełka – dyrektor Gdańskiego Zespołu Schronisk i 
Sportu Szkolnego 
Witam państwa serdecznie. Od 1 września jestem dyrektorem Gdańskiego Zespołu 
Schronisk i Sportu Szkolnego. Jest to placówka, która powstała z połączenia 
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Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej i Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w 
Gdańsku. Także w strukturach Gdańskiego Zespołu funkcjonujemy od 1 września. 
Jeżeli chodzi natomiast o podsumowanie działalności Gdańskiego Ośrodka Kultury 
Fizycznej to pozwoliłam sobie zaprosić kolegę pana Piotra Woźniaka, który zajmuje 
się sportem szkolnym i współzawodnictwem międzyszkolnym. We 
współzawodnictwie prowadzimy również działania związane z zajęciami 
pozaszkolnymi. W roku 2016/2017 zajęcia odbywały się w 20 dzielnicach w ramach 
programu Mój sport moja dzielnica oraz Żyj z pasją. W tych zajęciach uczestniczyło 
2300 wychowanków. Mieliśmy działania w zakresie sekcji lekkiej atletyki, smoczych 
łodzi, sekcji piłki siatkowej, cheerleaderki, zajęcia były sportowo – rekreacyjne, 
były grupy taneczne, prowadziliśmy naukę pływania na basenach. Również 
funkcjonowała w strukturach GOKF pracownia turystyki, rehabilitacja. 
Organizowaliśmy wiele imprez sportowych, o których powie kolega Piotr. 
Podnoszone były kwalifikacje nauczycieli w ramach szkoleń wewnętrznych jak i 
zewnętrznych. Jeżeli chodzi o działania związane z naszą przyszłością, jeżeli 
chodzi o połączenie. Połączenie powstało z tego względu, że jesteśmy na jednym 
terenie jeżeli chodzi o schronisko i GOKF. Łączy nam się sport i turystyka. Możemy 
wyjść z większą ofertą. Na naszym terenie znajduje się boisko lekkoatletyczne, 
które w obecnej chwili jest zarządzane przez Gdański Ośrodek Sportu, z którym 
ściśle współpracujemy. Jednocześnie na naszym terenie od października będzie 
siedziba klubu rugby Lechii. Staramy się stworzyć na tym terenie takie centrum 
młodzieżowe. Od 1 września prowadzone były spotkania z wszystkimi dyrektorami 
gdańskich szkół, w których bezpośrednio dyrektorzy zapoznawali się z ofertą nie 
tylko naszego Gdańskiego Zespołu, ale właśnie też ofertą jaką daje Gdański 
Ośrodek Sportu, jaką daje klub rugby i również staramy się stawiać na coś innego. 
Wprowadzamy nowe sporty jeżeli chodzi o frisbee, także polega to na tym, że 
kluby bezpłatnie dla młodzieży organizują lekcje pokazowe czy to na naszym 
stadionie przy Zespole, ale również takie lekcje pokazowe w szkołach. Także tutaj 
te wszystkie informacje zostały dyrektorom przekazane. Już mamy pierwsze 
zgłoszenia, pierwszych chętnych. Zaczęły się odbywać na stadionie również lekcje 
w-f-u, także to wszystko rusza. Tutaj jednocześnie też przedstawiłam taką ofertę, 
którą mamy, mieliśmy od kilku lat, pierwsze koty za płoty. To jest nocowanie w 
schronisku i my właśnie łączymy to: zajęcia sportowe łączymy z nocowaniem z 
turystyką, z zabawami integracyjnymi, tak, żebyśmy w pełni wykorzystali te 
obiekty i jesteśmy na dobrej drodze. Od 1 września jeszcze funkcjonuje w naszych 
strukturach, to znaczy funkcjonowało wcześniej, Gdańskie Centrum Mediacji 
Szkolonej Rówieśniczej. Wcześniej funkcjonowało przy ZKPiG nr 33 na 
Kołobrzeskiej, a od 1 września funkcjonuje u nas, także to jest kolejna grupa 
młodzieży, która przychodzi do nas na spotkania, na zajęcia. Organizujemy 
młodzieżowych liderów mediacji, także te wszystkie działania skupiają się nie tylko 
przy Grunwaldzkiej, bo jeszcze mamy dwie filie przy ul. Wałowej i Kartuskiej i tam 
też obiekty są otwarte dla młodzieży, także też dyrektorzy poznali naszą ofertę i 
wiedzą, że w każdych z tych miejsc mogą się spotkać. Są to zajęcia bezpłatne. 
Wynajęcie sali jest bezpłatne, tak, żebyśmy mogli jak najwięcej osób też zachęcić 
do naszego zdrowego trybu życia, do uprawiania turystyki.  
Jeszcze przedstawię taką małą ulotkę. To jest informacja o tym, że współpracujmy 
ze wszystkimi szkolnymi schroniskami młodzieżowymi z całej Polski, także jeżeli 
będziemy organizowali różnego rodzaju turnieje czy wyjazdowe także też możemy 
korzystać z bazy naszych schronisk w Polsce. Jeżeli są jakieś pytania to bardzo 
proszę.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jak dobrze zrozumiałem to pani dyrektor jest od 1 września.  
 
Pan Grzegorz Kryger – zastępca dyrektora ds. edukacji w Wydziale Rozwoju 
Społecznego         
Pani dyrektor była do tej pory dyrektorem Schronisk Młodzieżowych więc ma 
doświadczenie.  
 
Pani Marlena Zajdzińska – Pełka – dyrektor Gdańskiego Zespołu Schronisk i 
Sportu Szkolnego 
12 lat byłam dyrektorem.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Bardzo szerokie sprawozdanie, ale mam pytanie do pani bardziej na przyszłość. 
Jaki pani stawia cel dla rozwoju tej placówki. Jak pani to widzi? Jak też pani widzi 
możliwości takich działań jak np. i od razu spytam o to czy planujecie coś takiego, 
bo pojawiło się przy jednym, bo chyba z Gdyni stowarzyszenie wystąpiło o to, żeby 
jakiś teren zająć. U nas planujemy przedszkole w Klukowie, robimy rezerwę 
terenową. Oczywiście ono może powstanie za kilka lat, ale wystąpili z taką 
inicjatywą, że podobno bardzo dużo rodziców chce, żeby dzieci chodziły na takie 
szkoły otwarte, że się uczą na dworze i chcą ten teren na jakiś czas wynająć. Czy u 
was też jest coś takiego? Wiem, że ZOO ma coś takiego wprowadzać. Otwarte, 
zielone szkoły w jakiś terenach. Nie wiem dokładnie na czym to polega, bo 
pierwszy raz o czym takim usłyszałem. Pierwsze pytanie jest oczywiście jak pani 
sobie taki cel strategiczny stawia rozwoju tego miejsca, bo miejsce jest oczywiście 
super. Podpytywałem pana przewodniczącego czy tam by było trochę miejsca 
jeszcze na basen, bo nie ukrywam, że niekomercyjnego basenu brakuje w Oliwie, 
na Strzyży, VII Dworze i to byłby dobry teren. Nie musiałby być 50-metrowy z dnem 
opuszczanym, ale może jeszcze by się tam zmieścił? Teren jest fajny. Jeszcze 
jedno pytanie. Nie wiem czy pani dyrektor tu zna rozstrzygnięcia, bo też 
zabiegaliśmy o to, żeby tam było lepsze połączenie w Wita Stwosza do państwa, 
dlatego, że państwa obiekt też jest wynajmowany szkółkom i tam też dużo łatwiej 
dojechać od Wita Stwosza niż od Grunwaldzkiej. Czy pani coś wie czy w tym 
zakresie jest coś? Czy nasza pomoc też by była potrzebna? Czy miasto i WPR już 
tam zaczął działać, żeby dojście wam doprowadzić. W ramach budżetu 
obywatelskiego jakaś część będzie robiona i jakąś cześć też miasto ma robić.    
 
Pani Marlena Zajdzińska – Pełka – dyrektor Gdańskiego Zespołu Schronisk i 
Sportu Szkolnego 
Na terenie byłego Okazu, tak? Z tego co się orientuję w tej chwili były plany na 
budowę kolejnego boiska treningowego, tam jest część pod deweloperkę i cześć 
jeszcze pod tereny rekreacyjne. Tam wiem, ale chyba z 10 lat temu, była 
wytyczona droga łącząca te tereny. Teraz, w sytuacji, kiedy jest nowe 
zagospodarowanie tutaj z tym boiskiem by była kolizja z tą drogą. Mamy dodatkowy 
dojazd do stadionu, bo nie tylko wjazd główny do obiektów schroniska, ale też 
przed budowlanką jest drugi prawo skręt, który ułatwia wjazd na teren parkingu 
stadionu. Natomiast od strony Wita Stwosza to jesteśmy zadowoleni, że mamy trakt 
pieszy, którego wcześniej nie było, a teraz mamy taką elegancką drogę, która 
prowadzi do naszych obiektów. Natomiast gdyby było tam miejsce na drogę to jak 
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najbardziej, co by też ułatwiło, bo jednak korki na Alei Grunwaldzkiej są dość 
duże.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Zapytam dyrektora Paszkowskiego czy byłoby to wygodne?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Jeżeli chodzi o plan zagospodarowania to on został zmieniony z uwagi na pewne 
uwarunkowania wynikające z dofinansowania z ministerstwa. To boisko otrzymało 
spore dofinansowanie z Ministerstwa Sportu i Turystyki, ale warunkiem było 
rozwinięcie tego obiektu o obiekt rozgrzewkowy, stąd musi nastąpić rozbudowa i to 
jest perspektywa, jeżeli dobrze pamiętam, pięcioletnia i musi to nastąpić. Stąd te 
nowe zagospodarowanie w części właśnie…   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
A na Kościerskiej nie moglibyśmy robić tego boiska rozgrzewkowego?   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Trudno robić na Kościerskiej, a potem przyjść startować na boisku na 
Grunwaldzkiej. Byłoby to mało wykonalne i nie do zaakceptowania. Na Kościerskiej 
to rzeczywiście ten temat do rozstrzygnięcia, temat, który spędza sen z powiek, a 
oprócz tego jeszcze Zielonogórska powinna być w perspektywie zagospodarowana. 
Myślę, że kwestie funkcjonalności to są rzeczy, które będą pewnie ulegały jakimś 
dopracowaniom. Na dzisiaj ten projekt jest na etapie wstępnym.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze pani cel.  
 
Pani Marlena Zajdzińska – Pełka – dyrektor Gdańskiego Zespołu Schronisk i 
Sportu Szkolnego 
Jeżeli chodzi o rozwój. Planujemy zwiększenie ilości uczestników na wypoczynku 
letnim i zimowym, żebyśmy mieli jeszcze większą ofertę dla dzieci i młodzieży w 
okresach ferii zimowych i wakacji. Teraz w połączeniu placówek ze schroniskiem 
mają bazę, Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej nauczycieli, którzy prowadzą 
zajęcia, także byśmy mogli tą ofertę zwiększyć. Jeżeli chodzi o dalszy rozwój to są 
rozmowy na temat elektronicznej rekrutacji na zajęcia pozaszkolne, żeby to było 
bardziej transparentne, że są dzielnice, że w dzielnicach są tego rodzaju zajęcia i 
można w każdej chwili zapisać się i tam będzie wykaz wolnych miejsc i w 
poszczególnych sekcjach i to myślę, że wielu rodzicom ułatwiłoby kontakt z nami, 
bo taki każdorazowy mail, czekanie na odpowiedź, a tu mamy większą 
transparentność i myślę, że to jest jak najbardziej wskazane. Też prowadzimy 
rozmowy na temat animatorów sportu z Wydziałem jeżeli chodzi o dodatkowe 
wsparcie i zagospodarowanie tej dużej ilości godzin, która jest w tej chwili 
obsadzona na orlikach tak zwanych, żebyśmy też to mogli włączyć w działania 
naszego zespołu. Jest wiele rzeczy, które będziemy wspólnie dopracowywać jeżeli 
chodzi o rozgrywki, jeżeli chodzi o samą współpracę, zaczynamy podpisywanie 
protokołów udostępnienia obiektów ze szkołami. Jest ta baza i chcemy, żeby to 
wszystko było uporządkowane, żeby były jasne zasady organizacyjne kto jest 
organizatorem i na jakich warunkach, także myślę, że ten rok na pewno będzie 
takim rokiem rozruchowym troszeczkę, ale niemniej jednak mamy nowe zadania. 
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Już w tym roku 19 września organizowaliśmy podsumowanie, pan przewodniczący 
nas zaszczycił swoją obecnością, łączone z inauguracją sportowego roku szkolnego i 
już ten rok szkolny będzie podsumowany w czerwcu, natomiast inauguracja 
odbędzie się we wrześniu, tak, żebyśmy mogli te dwie imprezy rozdzielić, żeby to 
było bardziej huczne rozpoczęcie naszego roku sportowego, roku szkolnego. 
Prosiłabym jeszcze pana Piotra o kilka słów na temat współzawodnictwa.  
 

Pan Piotr Woźniak - koordynator imprez sportowych w Gdańskim Zespole 
Schronisk i Sportu Szkolnego 
Zadanie najważniejsze to jest współzawodnictwo międzyszkolne, które jest 
prowadzone w oparciu o Szkolny Związek Sportowy czyli ogólnopolską organizację 
współzawodnictwa międzyszkolnego. Na poziomie miasta Gdańska jako powiatu 
grodzkiego organizujemy Mistrzostwa Gdańska, które są jednocześnie już 
półfinałem wojewódzkim. Uczniowie bądź zespoły szkolne, które w danych 
dyscyplinach uzyskują tytuł Mistrza Gdańska przechodzą do fazy finału 
wojewódzkiego, a w niektórych dyscyplinach, niektórych konkurencjach odbywają 
się również ogólnopolskie mistrzostwa, w których nasi uczniowie zajmują również 
bardzo wysokie miejsca. Takim przykładem sprzed paru lat to dziewczęta w piłce 
siatkowej w wieku gimnazjalnym zdobywając po kolei mistrzostwa Gdańska, 
województwa, Mistrzostwo Polski, w tym również chłopcy z SMS-u nr 3 z 
Kołobrzeskiej uczestniczyli w finałach światowych. Trzeba pamiętać, że to są 
zespoły szkolne. To nie są reprezentacje Polski, reprezentacje innych krajów. To są 
reprezentacja danej szkoły, które reprezentują dany kraj w Mistrzostwach Świata i 
w Pekinie parę lat temu, gdzie dziewczęta zdobyły VIII miejsce to na pewno był 
olbrzymi sukces. W 17 dyscyplinach sportowych według kalendarza szkolnego 
związku sportowego organizujemy te mistrzostwa. Bierze w nich udział łącznie w 
ciągu roku ponad 14 tys. uczniów, w 400 imprezach cyklicznych, ale oprócz tego 
również organizujemy inne zawody, inne imprezy. One są często incydentalne, 
jednoroczne, ale czasami również i powtarzane przez kilka lat, Mistrzostwa 
Smoczych Łodzi, które są bardzo popularne, czy pływanie synchroniczne również, 
gdzie u nas się odbywały Mistrzostwa Polski dziewcząt. Rozpoczęliśmy dla 
najmłodszych wiekowo Gdańszczan czyli dla przedszkolaków, po inicjatywie 
dyrektorek przedszkola, które widziały, że w szkołach odbywają się mistrzostwa 
sportowe, rekreacyjne, poprosiły Prezydenta Kowalczuka o to, aby również dla 
najmłodszych coś wymyślić i odbywają się. W tym roku ruszyła pierwsza 
spartakiada Gdańska przedszkolaków. Brało udział w tym 12 przedszkoli. Formuła 
jest taka, że przedszkola w dzielnicach organizują się przy pomocy Rad Dzielnic 
uzyskują środki na medale dla przedszkolaków, na trofea, a mistrzowie dzielnic 
później w formule letniej na stadionie pięknym, naszym lekkoatletycznym mają 
finał ogólnomiejski. Jest to naprawdę impreza, w której jest wiele emocji, 
śmiechu. Rodzice są bardzo mocno zaangażowani, także zapraszam również. Chcę 
powiedzieć, że dzięki temu, że mamy ten piękny obiekt lekkoatletyczny możemy w 
Gdańsku również organizować finały wojewódzkie, bo do tej pory w lekkiej 
atletyce tak naprawdę nie mieliśmy gdzie tego zrobić. W tym roku będzie się 
odbywał na przełomie maja i czerwca finał wojewódzki, także też zapraszam 
serdecznie i mam nadzieję, że to też jest w jakiś sposób promocja Gdańska. Jeśli 
macie państwo pytania to proszę.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jak mieliśmy okazję jako Komisja Sportu testować tramwaj wodny i tam odbywać 
posiedzenie Komisji Sportu to myślę, że na takich smoczych łodziach też byłoby 
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dosyć efektowne posiedzenie Komisji, albo jakieś zawody międzyklubowe np. w 
Radzie Miasta, żeby też wspierać tą dyscyplinę. Jeżeli państwo będą mieli takie 
pomysły to jesteśmy otwarcie.   
 

Pan Piotr Woźniak - koordynator imprez sportowych w Gdańskim Zespole 
Schronisk i Sportu Szkolnego 
Chciałbym jeszcze nadmienić, bo dzisiaj mieliśmy spotkanie w sprawie rugby. Parę 
lat temu był taki dobry projekt „Rugby tak” dla młodzieży. On z jakiejś przyczyny 
przez rok czy przez dwa lata przestał istnieć. W tej chwili rozumiem z tego, że 
wraca. W szkołach odbywały się zajęcia, a te zajęcia wiem, że są reaktywowane i 
będą również, a brakuje faktycznie Mistrzostw Gdańska dla szkół w „Rugby tak”. 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Sopot dosyć aktywne rugby rozwija. 
 

Pan Piotr Woźniak - koordynator imprez sportowych w Gdańskim Zespole 
Schronisk i Sportu Szkolnego 
Gdańsk wcale nie jest gorszy.    
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
W szkołach podstawowych mają właśnie taki program z rugby. Tam Ogniwo Spot 
wraz z sopockim klubem.  
 

Pan Piotr Woźniak - koordynator imprez sportowych w Gdańskim Zespole 
Schronisk i Sportu Szkolnego 
Lechia ma w tej chwili dofinansowanie do takiego programu i rozpoczynają się 
zajęcia. Przynajmniej taką informację uzyskałem dzisiaj i mam nadzieję, że 
wrócimy również do Mistrzostw Gdańska uczniowskich Mistrzostw Gdańska w 
„Rugby tak”. To się odbywało w ten sposób, że na jesień były halowe mistrzostwa. 
Na Ergo Arenie się nawet odbywały. Lechia z kolei organizowała też razem z nami 
na stadionie przy Grunwaldzkiej również dla młodzieży rozgrywki szkolne w „Rugby 
tak”, także chyba wrócimy do tego. I taka nowa dyscyplina, którą chcieliśmy 
pokazać młodzieży, która bardzo dobrze została przyjęta na mistrzostwach 
dyscyplin nieolimpijskich we Wrocławiu to jest frisbee. Nawiązaliśmy współpracę z 
klubem gdańskim Ultimate i rozpoczynamy od warsztatów dla nauczycieli i pokazów 
w szkołach, bo chcemy wprowadzić tą dyscyplinę z tego powodu, że ona jest 
bardzo prosta, bardzo dobra jeżeli chodzi o fair play, ponieważ sami zawodnicy 
uczniowie muszą sędziować, nie potrzeba dodatkowych sędziów, a z drugiej strony 
jest idealną dyscypliną, bo nie wymaga żadnego wielkiego sprzętu i żadnych dużych 
obiektów i można ją uprawiać dosłownie wszędzie. Dziękuję bardzo. 
 

Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Chciałem uzupełnić wypowiedź kolegi w sprawie „Rugby tak”. Ten projekt był 
zainicjowany 6 lat temu z GOKF-em i z RC Lechia Gdańsk i został programem 
wzorcowym dla Polskiego Związku Rugby i licencja tego programu poprzez Polski 
Związek Rugby rozprzestrzeniła się w tej najprostszej formie na cały kraj i on był 
kontynuowany wraz z rozgrywkami szkolnymi. To co się dzieje w Polsce w rozwoju 
tej dyscypliny to jest właśnie pokłosiem tego co wypracowało RC i GOKF.    
 

Radny Mirosław Zdanowicz - Przewodniczący Komisji       
Panowie dyrektorzy Trojanowski i Paszkowski pamiętacie jak było z tymi smoczymi 
łodziami? Wnioski, które składała Komisja? Wojowaliśmy o łodzie i są. Może udałoby 
się też tam basen zrobić?   
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Jeżeli chodzi o tą lokalizację to może być kłopotliwe, bo by się nie zmieściło. 
Teren jest zagospodarowany pod inwestycje związane ze stadionem 
lekkoatletycznym. Musielibyśmy oddać 5 mln zł do ministerstwa z tytułu 
niewykonania inwestycji związanej z częścią rozgrzewkową.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Pan dyrektor mówi teraz o terenie, który przynależy do was, a pan przewodniczący 
mówi o tym terenie, który jest obok po Okazie. Połowa z tego terenu, czy 1/3 ma 
iść na zagospodarowanie ogóle, a reszta ma iść na deweloperkę.      
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Czy tam się zmieści basen czy nie? W tej rekreacyjnej części.    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Moim zdaniem nie zmieści się. Panie radny jeżeli chodzi o pływalnie to Program 
Budowy Pływalni powstał, on jest i jest realizowany i dzisiaj mamy kłopoty z 
napełnieniem tych pływalni.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tak, wiem. Znam ten problem. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Mamy obok pływalnię Alchemia i budowanie pływalni obok pływalni nie jest 
racjonalne.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ja to wiem, tylko Alchemia to jest jednak prywatny obiekt i czy jakieś godziny 
będą miały szkoły. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Ale możliwość zaspokajania potrzeb pływania istnieje dla mieszkańców. To jest 
kwestia rozmów, negocjacji chociażby z operatorem, jeżeli taka wola będzie. Nie 
trzeba budować piekarni, żeby zjeść ciastko. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz - Przewodniczący Komisji       
Dobra uwaga. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Piotr Woźniak - koordynator imprez sportowych w Gdańskim Zespole 
Schronisk i Sportu Szkolnego 
W temacie hale, w temacie obiekty inne jak pływalnie. Wiem, że od wielu lat na 
tym terenie, na którym powstało boisko lekkoatletyczne i będzie rozbudowane na 
pewno o ten stadion rozgrzewkowy tzw. Na obecnym obiekcie, który został 
wykonany nie ma odpowiednich rzutni do rzutu kulą bądź rzutu oszczepem i na tym 
właśnie obiekcie rozgrzewkowym będą te rzutnie, bo dzisiaj ten obiekt, mimo tego, 
że ma parametry takie i takie wyposażenie, że mogą się odbywać Mistrzostwa 
Europy, brakuje mu właśnie tych paru elementów i dlatego nawet Mistrzostwa 
Gdańska lekkoatletyczne seniorów nie mogą się odbyć. My możemy organizować 
dzisiaj dla dzieci, tak jak czwórbój tego typu zawody, ale inne zawody wyższej 
rangi są jeszcze niemożliwe. Ale jest teren moim zdaniem, który idealnie się 
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nadaje i były takie plany kiedyś robione od strony Grunwaldzkiej pomiędzy czołem 
stadionu lekkoatletycznego, gdzie dzisiaj stoi ten namiot, który spełnia rolę takiego 
magazynu, tam by się przydało wybudować tak naprawdę halę bardziej sportową 
niż basen, bo tego naprawdę w tej chwili brakuje. Ze strony swojej mogę 
powiedzieć tylko jedno, że my mamy duże trudności, żeby dobrze zorganizować 
zawody szkolne w tym okresie godzin szkolnych i taki obiekt przy tym obiekcie 
idealnie by się nadawał, bo wtedy na pewno w całości można sprzedać całą ofertę 
organizacji obozów zimowych, letnich, mając do dyspozycji bardziej halę niż 
obiekt typu pływalnia.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz - Przewodniczący Komisji       
Dziękuję bardzo. Ten punkt jest wyczerpany. Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 

PUNKT  - 5 
 

Mistrzostwa Europy w Piłce Siatkowej Mężczyzn – podsumowanie organizacji w 
Gdańsku.  

 

 
 
Pan Zbigniew Weinar – przedstawiciel Biura Prezydenta ds. Sportu 
Pokrótce opowiem państwu o tej cześci gdańskiej. Zdecydowanie największe 
wydarzenie sportowe w tym roku w naszym kraju o takiej randze.   
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
I sportowo najlepsze w Gdańsku.  
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Pan Zbigniew Weinar – przedstawiciel Biura Prezydenta ds. Sportu 
Pomiędzy 24 sierpnia a 3 września. Razem 36 spotkań, 24 w fazie grupowej, 4 w 
barażach, 4 świerćfinały, 2 półfinały, mecz o 3 miejsce i ostatecznie finał. W tym 
czasie gra 16 najlepszych drużyn z całej Europy czyli zarówno finaliści z 
poprzedniej edycji Francja, Słowenia czy Włochy, Polacy Mistrzowie Świata z 2014 
roku, Serbia, która wygrała Mistrzostwa Świata w 2016, a także Rosja, Dania, 
Belgia, Niemcy, Czechy, Słowacja, Estonia, Hiszpania, Turcja, Holandia. Mecze 
rozgrywane były w czterech miastach. W fazie grupowej oprócz Gdańska był 
również Szczecin, Katowice w Spodku odbywały się mecze i Kraków Tauron Arena.   
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Przy okazji takich wielkich imprez międzynarodowych zawsze przygotowywane jest 
takie logo, które jest nośnikiem reklamowym dla miasta gospodarza i oczywiście w 
jakiś sposób wspólnie charakteryzuje całą imprezę.  

 
 
W Gdańsku mecze odbywały się 3 dni meczowe w hali Ergo Arena. Mieści ponad 11 
tys. widzów. Polska reprezentacja tylko jeden mecz tej fazy grupowej zagrała na 
Stadionie Narodowym w Warszawie. To już jest taka nasza polska tradycja, a 
zaczęliśmy ją w 2014 roku. Takie mecze nie odbywają się na świecie przy 55 
tysięcznej widowni można obejrzeć mecz siatkówki. Niestety jak się okazało tylko 
nasza hala przynosi szczęście naszym siatkarzom, bo u nas dwa razy wygraliśmy.  
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Ciekawa była frekwencja. W naszej grupie oprócz Polski grała Serbia, Finlandia i 
Estonia. Obstawialiśmy, że Finowie będą taką nacją, która rzeczywiście będzie 
dominowała jeżeli chodzi o kibiców, ale takim czarnym koniem grupowym okazali 
się Estończycy. Na pierwszym meczu, który rozgrywali z reprezentacją Finlandii 
ponad 3 tys. kibiców z Estoni zjawiło się w Gdańsku. Zarówno Finów jak i 
Estończyków widać było wszędzie, bo te mecze odbywały się co 2 dzień, w związku 
z tym większość z nich przyjechała na okres tych trzech dni meczowych.  
 

 
 
Żadna z innych hal podczas tych meczów grupowych nie wypełniała się tak jak 
nasza hala i to nie tylko w 100%, kiedy grała reprezentacja Polski, ale na tych 
meczach, gdzie grała Finlandia, Serbia czy Estonia też była bardzo dobra 
frekwencja.  
Dla miasta Gdańska tego typu impreza oczywiście jest doskonałą możliwością i 
sposobem promocji. Te działania promocyjne, które przygotowywaliśmy razem z 
Polskim Związkiem Siatków były podzielone na dwa etapy: do 30 czerwca były to 
głównie reklamy, które pokazywały miasta gospodarzy poprzez logotypy czy też 
krótkie reklamy i zarówno podczas rozgrywek Plus Ligi, Orlren Ligi czy meczach 
kwalifikacyjnych do Mistrzostw Świata Kobiet 2018 tam wszędzie Gdańsk pojawiał 
się jako miasto gospodarz. Przy okazji w czerwcu też zorganizowaliśmy taką akcję 
społeczną skierowaną do młodzieży gdańskiej na Targu Węglowym. Duża impreza 
masowa, wspólne granie w siatkówkę. Zaprezentowaliśmy też naszych 
mistrzowskich juniorów z Trefla, którzy również uczestniczyli w tej imprezie.  
Po 30 czerwca było to głównie działania typowo medialne czyli reklamy w mediach 
ogólnopolskich, prezentacje miast gospodarzy przed samymi meczami. Transmisje 
były transmitowane w Polsacie czy też w Polsacie Sport. Miasto jak zwykle przy 
tego typu imprezie zostało udekorowane. Były flagi, pojawiły się citylighty, 
bilbordy na lotnisku, na dworcu PKP, również wilkoformatowe reklamy. Przy 
otwarciu Jarmarku Dominikańskiego przez dwa dni prezentowana była kopia 
trofeum.     
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Bardzo intensywna kampania medialna już w trakcie samych mistrzostw. Biorąc pod 
uwagę tylko i wyłącznie koszt tych reklam, w których prezentowany był też Gdańsk 
jako jedno z czterech miast to ponad milion złotych był koszt emisji tych właśnie 
reklam. 
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Przykłady materiałów drukowanych. To zarówno w Gdańsku jak i w całym kraju też 
te materiały były. Czyli w momencie, kiedy prezentowane były mecze nasze 
pojawiał się tylko logotyp kompozytowy miasta Gdańska jako gospodarza, ale były 
też materiały, które pokazały wszystkie cztery miasta.  

 
Nasza specyfika przy okazji tak dużych imprez. Zawsze staramy się przyciągnąć 
mieszkańców do wspólnego oglądania. Tradycyjnie przygotowaliśmy strefę kibica. 
W zeszłym roku transmisję w piłce nożnej zorganizowaliśmy na PGE Stadionie 
Letnim przy molo w Gdańsku Brzeźnie. Tak samo było w tym roku i wszystkie 9 dni, 
kiedy były te dni meczowe 36 spotkań one były właśnie oglądane przez gdańszczan. 
Nie była to wielka strefa, plaża też ma swoje ograniczenia, maksymalnie ok 600 
osób oglądało mecz otwarcia transmitowany z Warszawy. Mecze pozostałe to ok 
100-250 osób oglądało w bardzo ciekawej atmosferze. 
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Radny Mirosław Zdanowicz - Przewodniczący Komisji       
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania? Nie widzę.  
 
Pan Zbigniew Weinar – przedstawiciel Biura Prezydenta ds. Sportu 
Dodam jeszcze, że nie dysponujemy pełnymi informacjami dotyczącymi już później 
korzyści medialnych, ponieważ te kampanie toczyły się jeszcze we wrześniu i w 
październiku będziemy mieli informację dotyczącą ekwiwalentu medialnego, czyli 
faktycznie ile miasto zyskało w sensie promocyjnym na tej imprezie, ale wstępnie 
wiem, że jest to ponad 10 mln zł, czyli dużo więcej niż ta impreza kosztowała, z 
czego jesteśmy bardzo zadowoleni. 

 

PUNKT  - 6 
 

Sprawozdanie z realizacji projektów sezonu letniego realizowanych przez 
Gdański Ośrodek Sportu. 
 

 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Zaczniemy od kąpielisk morskich. Było to 6 miejsc wykorzystywanych do 
organizacji kąpielisk. Były też 2 miejsca zwyczajowo wykorzystywane do 



20 

 

kąpieli i w tym było nowe kąpielisko w Świbnie. Bardzo dobrze się to 
przyjęło, wejście nr 7 na Wyspie Sobieszewskiej. Kąpieliska były czynne od 
9:30 do 17:30 i mimo złej pogody cieszyły się dużą popularnością. Codziennie 
było około 70 ratowników, a w sumie było ich ok 100 z racji tego, że byli 
zatrudnieni na umowę o pracę i czas pracy to także sobota i niedziela.  

 
 
Wykaz wszystkich kąpielisk. Wszystkie zdobyły certyfikacty Błękitnej Flagi, 
czyli najwyższy standard jaki może pozyskać takie kąpielisko. Na 6 kąpielisk 6 
dostało Błękitną Flagę, a na jednym z tych kąpielisk był też audyt 
międzynarodowy, gdzie z Grecji przyjechał w towarzystwie polskiego 
przedstawiciela Błękitnej Flagi i ocenili kąpielisko na Stogach na znakomite. 
Drugi raz mi się to w życiu zdarzyło, a robię to od kilkunastu lat, także mamy 
naprawdę wspaniałe warunki do rozwoju turystyki plażowej.   
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Sprzęt, który używają nasi ratownicy. To jest sprzęt, który jest na wyposażeniu 
Gdańskiego Ośrodka Sportu. Mamy 6 łodzi motorowych, 3 skutery, 8 desek, 5 
quadów oraz wiele łodzi ratowniczych, które służą ratownikom.  

 
 
 
Infrastruktura plażowa. Ona się z roku na rok poprawia i są to boiska plażowe. Jest 
ich już ponad 20, wspomnę jeszcze o stadionie letnim, który funkcjonuje. Są też 
wypożyczalnie sprzętu letniego oraz zamgławiacze, skrzynki depozytowe, które 
umożliwiają pozostawienie rzeczy, które funkcjonują w Brzeźnie i na Stogach. 
Funkcjonują od dwóch sezonów letnich.  
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Bardzo dużą popularnością cieszy się nasz Zaruski przy plaży, który przy wejściu nr 
51 został usytuowany. Mamy plany rozbudowy też tego miejsca i także innych wejść 
na Wyspie Stogi, w Sobieszewie oraz w Jelitkowie i Brzeźnie o kolejne place zabaw 
w ciągu kolejnych trzech lat.  

 
Robiliśmy też akcje profilaktyczne. Mamy własną stronę internetową, na której 
można się dowiedzieć o stanie wody, czy są sinice, czy jest kąpielisko czynne, czy 
jest flaga czerwona czy też biała. Realizujemy wiele projektów jak np. Mały 
uciekinier, gdzie dzieci otrzymują taką opaskę. To się bardzo dobrze sprawdza, bo 
muszę powiedzieć, że ratownicy często są odrywani od swojej pracy ratowniczej i 
muszą szukać dzieci, które się gdzieś zagubiły, a to powoduje chwilowe 
angażowanie pracownika do rzeczy, do których nie powinien być angażowany. 
Funkcjonuje też biblioteka plażowa. Polega ona na tym, że na każdym kąpielisku są 
książki na regale i można wziąć z półki bezpłatnie, użytkować oraz odłożyć na 
półkę. Wspólnie prowadzimy ten projekt z Biblioteką Miejską i Wojewódzką.   
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Radny Mirosław Zdanowicz - Przewodniczący Komisji       
Wracają te książki?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
W dużej mierze tak. Trochę liczb: 1400 mb linni brzegowej, 8 kąpielisk 
strzeżonych. W sumie było zatrudnionych 109 ratowników i 36 ratowników 
medycznych. Kąpieliska były łącznie czynne przez 560 godzin, a zakaz kąpieli był 
przez 100 godzin. Najwyższy stan morza to 5 stopnie w skali Beauforta, fale o 
wysokości powyżej 2 metrów na Wyspie Sobieszewskiej. Brak sinic w tym roku, a to 
dlatego, że woda była dosyć chłodna i stąd ten wysyp sinic nie nastąpił. Było 50 
interwencji w wodzie, 170 interwencji na plaży, blisko 500 osób zostało 
zaopatrzonych w punkcie medycznym, a w 16 wypadkach konieczne było wezwanie 
karetki pogotowia. 30 osób niepełnosprawnych ruchowo skorzystało z amfibii. 
Najwyższa temperatura wody 20 stopni C, najwyższa temperatura powietrza 30 
stopni C. Na terenie plaż odbyło się ponad 70 imprez. Na naszych kąpieliskach nie 
było utonięć kiedy one funkcjonowały i z tego należy się cieszyć.  

 
 
 
Kolejne informacje dotyczące imprez sportowych. Było kilkadziesiąt imprez 
sportowych różnej rangi, animacje, zajęcia rekreacyjne, turnieje ogólnodostępne 
jak Nikon Cup czy zajęcia na stadionie letnim, gdzie były Mistrzostwa Polski w piłce 
ręcznej, turnieje Ekstraklasy PZPN, Super Puchar Polski PZPN, Mistrzostwa Polski w 
piłce plażowej kobiet i mężczyzn, amatorskie turnieje dla dzieci i młodzieży, 
amatorskie turnieje dla dorosłych, Summer Tour Artura Siódmiaka.  
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Najważniejsze imprezy. 
 

 
 
Na stadionie letnim też została uruchomiona aktywność w postaci crossfitu 
przygotowująca do runmagedonu, który się w Trójmieście odbywa.  
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Triathlon Gdańsk to jedna z ważniejszych imprez, która się odbywa w okresie 
letnim. Była też zawody dla małych triathlonistów od dystansu trzydziestu paru 
metrów do kilkuset metrów.  
Medialne znaczenie tej imprezy. Już po raz szósty była organizowana. Było ponad 
milion wyświetleń związanych z tą imprezą, a na Facebooku było każdego dnia od 9 
do 23 tysięcy wyświetleń, postów. 
Najważniejsze imprezy żeglarskie sezonu letniego. 
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Jeżeli chodzi o mariny to Marina Gdańsk to jest 72 miejsca cumownicze, w których 
mamy miejsca dla jednostek pływających oraz skuterów wodnych. Jest to marina, 
która miała błękitną flagę również. Pozostałe trzy przystanie, które też miały 
błękitne flagi. Praktycznie te wszystkie obiekty, które powstały w ramach Programu 
Ożywienia Dróg Wodnych również mają Błękitną Flagę. Są to niewielkie mariny, 
które się coraz bardziej zapełniają. Praktycznie już są wypełnione, także pokazuje 
to jaką popularnością cieszą się sporty wodne w mieście Gdańsku. Mamy już deficyt 
w tej chwili tych miejsc.  
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To co możemy mieszkańcom zaoferować są to rowery wodne, kajaki, łodzie, deski z 
wiosłem typu SUP. 

 
 
 
Generał Zaruski to też nasz obiekt. W tym roku jednostka brała udział w regatach 
„The Tall Ships Races”, które się odbywały na Bałtyku i w wyścigu finałowym z 
Kłajpedy do Szczecina uplasowaliśmy się na 3 pozycji medalowej w kategorii 
jednostek żaglowców klasy B. Dziękuję za uwagę. Jak będą jakieś pytania to 
chętnie odpowiem.  
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PUNKT  - 7 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Chciałbym jeden projekt przedstawić w wielkim skrócie. Wykorzystując sytuację, 
że są nasze placówki czyli GOKF, Schronisko i GOS czyli gospodarze obiektu 
Grunwaldzka 244, obiektu lekkoatletycznego tam w czerwcu zorganizowaliśmy dla 
mieszkańców imprezę pod hasłem Gdański Test Coopera i ona okazała się popularna 
i dużo mieszkańców z niej skorzystało i powstało zapotrzebowanie na kolejną 
edycję, tak więc w najbliższy weekend piątek, sobota, w piątek skierowana w 
szczególności do szkół i taką informację wszystkie gdańskie szkoły otrzymały i 
placówki. W sobotę skierowana jest impreza do wszystkich mieszkańców, a w 
szczególności do klubów sportowych i naszej gdańskiej młodzieży usportowionej. 
Czyli Gdański Test Coopera jesienna edycja, druga w tym roku. Polega to na 
biegnięciu przez 12 minut. Liczone jest w cywilizowanych warunkach przez chip na 
bieżni lekkoatletycznej, posiłek regeneracyjny, ciastko, herbata i wszystko jest za 
darmo, a zapisy są elektroniczne, także nie będzie ścisku, tłoku. Serdecznie 
zapraszamy, aby zobaczyć tą imprezę. Spotykamy się jutro o godz. 11, kawa 
herbata i zobaczymy jak to wygląda w trakcie. Zapraszam także państwa do 
wzięcia udziału zmierzenia swoich własnych możliwości. Dziękuję bardzo.    
 
Pani Marlena Zajdzińska – Pełka – dyrektor Gdańskiego Zespołu Schronisk i 
Sportu Szkolnego 
Chciałam serdecznie zaprosić na wyjazdowe posiedzenie Komisji w naszym zespole. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz - Przewodniczący Komisji       
Dziękuję bardzo. 
 
 
 

W związku z tym, że nie było spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 17:30. 
 
 
 

Przewodniczący 

Komisji Sportu RMG 

 

Mirosław Zdanowicz 
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Joanna Świeczkowska  


